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فوتبال ایران

دلیل نتایج ضعیف تراکتور 
از زبان هاشم نژاد 

قرعه سخت!
مهــدی هاشــم نژاد مهاجــم تراکتــور 
دربــاره پیروزی تیمــش مقابل مس 
رفســنجان می گوید: »بابت پیروزی 
مقابل مس رفســنجان و بــه ارمغان 
آمــدن اولیــن ســه امتیــاز فصل  تیم 
بســیار خوشحال هستم و امیدوارم 
این روند ادامه دار باشــد. ما بازی به 
بازی بهتر می شویم، از لحاظ مالکیت 
توپ در دو بازی اخیر از حریفان مان 
رفســنجان  مــس  و  بودیــم  برتــر 
نتوانســت موقعیتــی چنــدان جدی 
کنــد.« او  ایجــاد  دروازه مــان  روی 
دلیــل خاصــی را بــرای نتایج ضعیف 
تیم شــان در هفته های اخیر مطرح 
می کند: »به نظرم قرعه سخت مان 
در لیگ برتر باعث شد تا بازی های دو 
هفتــه ابتدایی لیــگ را واگذار کنیم، 
بازیکنــان جدیدی به تیــم ما اضافه 
شــده اند و مــا مقابل دو تیــم باثبات 
و قدرتمنــد قــرار گرفتیــم و مطمئنم 
اگــر در اواســط فصــل بــا ســپاهان و 
پرســپولیس بازی می کردیم شرایط 
متفاوت بود. البتــه هواداران اصلی 
تراکتــور بســیار فهیــم هســتند، آنها 
همــواره پشــت تیــم بوده انــد و از 
تراکتور حمایــت کرده اند.« مهاجم 
ملی پوش تراکتور در رابطه با حضور 
تیم ملی امید در بازی های مقدماتی 
المپیــک ۲۰۲۴ پاریــس ایــن طــور 
می گویــد: »به احتمال بســیار بعد از 
بازی با استقلال خوزستان به اردوی 
تیم ملــی ملحــق شــوم و امیــدوارم 
بتوانیم تیم  ملی امید ایران را پس از 

سال ها به المپیک برسانیم.«

پایان همکاری کاظمیان با ذوب 

دلیل: نیمکت نشینی
در روز چهاردهــم تیرماه ســال جاری 
محمدامیــن کاظمیــان با قــراردادی 
ســه ســاله به ذوب آهن پیوســت. او 
در ســه هفتــه اخیــر خیلــی فرصــت 
بازی پیدا نمی کرد و بیشــتر به عنوان 
بازیکــن تعویضــی وارد زمیــن شــد. 
همیــن موضــوع باعــث شــد میــان 
بازیکــن تــازه وارد ذوب بــا ربیعــی 
ســرمربی سبزپوشان اختلاف ایجاد 
شــود. ایــن در حالی اســت که شــب 
در  ذوب آهــن  ســرمربی  گذشــته 
نشســت خبری خــود خبــراز تقویت 
بخــش هجومــی تیمــش داده بــود. 
بازیکن ۲7 ساله ذوب آهنی ها دیروز 
قــرارداد خــود را فســخ کــرد تــا آینــده 
فوتبالش را در جایی خارج از اصفهان 
دنبال کند. از آلومینیوم اراک، پیکان 
و مــس رفســنجان به عنــوان مقصد 

جدید این بازیکن یاد می شود.

پاسخ سازمان لیگ به 
انتقاد خطیبی

تیم امید پیکان در 
لیگ برتر حضور ندارد

رضــا عبــدی  مدیرمســابقات فوتبال 
پایــه ســازمان لیــگ در مــورد انتقــاد 
رسول خطیبی ســرمربی تیم فوتبال 
پیــکان تهــران نســبت بــه همزمانــی 
مســابقات لیگ برتر و امید می گوید: 
»ســازمان لیــگ همــواره بــه دنبــال 
برگــزاری مســابقات در رده هــای پایه 
در مطلوب تریــن شــرایط اســت و بــه 
همیــن دلیل هم مســابقات رده های 
امیــد، جوانــان و نوجوانان در لیگ در 
ســطح کشــور بــا فاصلــه زمانــی دو تا 
ســه روز برگزار می شــود چه برســد به 
مســابقات لیگ برتر امید و لیگ برتر 
بزرگســال. از ســوی دیگــر مســابقات 
لیــگ برتــر امیــد باشــگاه های کشــور 
بــرای فصــل آینــده هنــوز آغــاز نشــده 
است. عبدی به موضوع جالبی اشاره 
می کند:» از نکات جالب توجه اینکه 
تیــم امیــد باشــگاه پیــکان در ســطح 
لیگ برتر امیدهای کشور اصلاً حضور 
ندارد. دغدغه خطیبی بسیار درست 
اســت و ایشــان از مربیــان ارزشــمند 
فوتبال کشــورمان اســت کــه همواره 
بــه بازیکنــان جــوان میــدان می دهد 
و در همیــن راســتا بهتر اســت برنامه 
مســابقات باشــگاه های امیــد تهــران 
هــم بــا مســابقات کشــوری تداخــل 

کمتری پیدا کند.«

فصـــل قبـــل حســـین پورحمیـــدی تنهـــا 
یـــک کلین شـــیت کـــم آورد تـــا عنـــوان 
بهتریـــن دروازه بـــان لیـــگ را بـــه دســـت 
بیـــاورد. او در ترکیـــب آلومینیـــوم یـــک 
بازیکـــن کلیـــدی بـــود و نقـــش بســـزایی 
در موفقیـــت مهـــدی رحمتـــی در اراک 
داشـــت. او بـــه جـــز اینکـــه دروازه اش 
را بســـته نگـــه می داشـــت، ســـیوهای 
متعـــددی نیـــز انجام مـــی داد و به دلیل 
همیـــن درخشـــش توانســـت نظـــر امیر 
قلعه نویـــی را جلب کند و به اردوی تیم 

ملـــی هم برســـد.
پورحمیـــدی کـــه تحت قـــرارداد تراکتور 
بـــود و به صـــورت قرضـــی در آلومینیوم 
حضـــور داشـــت، بعد از این درخشـــش 

بـــه تبریز برگشـــت تـــا دروازه بـــان اصلی 
تیـــم خمـــس در لیـــگ بیســـت و ســـوم 
باشـــد. او در این فاصلـــه یک بازی ملی 
هـــم در تورنمنـــت کافـــا انجـــام داد تا به 
هدفـــی کـــه بـــرای خـــود ترســـیم کـــرده 
بـــود، یـــک قـــدم نزدیک تـــر شـــود. در 
بازگشـــت بـــه تراکتـــور و بـــا شـــروع لیگ 
امـــا پورحمیـــدی نتوانســـت انتظارها را 

بـــرآورده کنـــد.
او مقابـــل ســـپاهان ســـه گل خـــورد کـــه 
روی گل ســـوم مقصـــر صـــد درصد بود. 
برابر پرسپولیس یک بار دروازه اش باز 
شـــد که باز هم اشـــتباه مرگباری انجام 
داد. در پلـــی آف لیـــگ قهرمانـــان برابـــر 
شـــارجه نیز او در خروج از دروازه تردید 
کـــرد، تراکتـــور گل اول را خـــورد و تیم از 
هم پاشـــید. در نهایت هم تراکتور 3 بر 
یـــک باخت تـــا از لیـــگ قهرمانان آســـیا 

حذف شـــود.

بعـــد از ایـــن عملکـــرد، نوبـــت بـــه بـــازی 
بـــا مـــس رفســـنجان در تبریـــز رســـید؛ 
دیـــداری خانگـــی مقابـــل تیمـــی کـــه در 
ســـه هفتـــه ابتدایـــی آنچنـــان کـــه بایـــد 
موفـــق نبـــود. پورحمیـــدی در یکـــی دو 
صحنه باز هم مرتکب اشـــتباه شـــد اما 
بخـــت بـــا او یـــار بـــود کـــه دروازه تراکتور 
بســـته ماند. دروازه بـــان جوان تیم ملی 
بالاخـــره موفق شـــد اولین کلین شـــیت 
فصـــل را بـــه نام خـــود ثبت کنـــد و البته 
بـــا پایـــان نقـــل و انتقالات نفـــس راحتی 

هم بکشـــد.
پاکـــو خمـــس بـــه دروازه بانـــی احتیـــاج 
دارد کـــه بـــازی بـــا پـــای خوبـــی داشـــته 
باشـــد و بتوانـــد پشـــت مدافعـــان را بـــا 
خروج هـــای بـــه موقـــع خـــود پوشـــش 
بدهـــد. پورحمیـــدی امـــا آن دروازه بـــان 
مـــورد نظـــر خمـــس نبـــود و بـــه همیـــن 
دلیـــل تراکتـــور در یکـــی دو هفتـــه اخیر 

ســـراغ امیـــر عابـــدزاده رفـــت و بـــا ایـــن 
دروازه بـــان باتجربه و 3۰ ســـاله مذاکره 
کـــرد. در تمام روزهایـــی که پورحمیدی 
اشـــتباهات عجیبی را مرتکب می شد، 
عابـــدزاده یـــک آلترناتیـــو ویـــژه بـــرای 

او بـــود.
ســـرمربی تراکتور که اسپانیایی است، 
ســـال ها در لیگ هـــای اول و دوم ایـــن 
کشـــور مربیگری کـــرده و امیر عابدزاده 
را خـــوب می شناســـد، علاقه منـــد بـــود 
تـــا ایـــن دروازه بـــان بـــه تبریـــز بـــرود و در 
ترکیب تراکتور بازی کند. در نهایت اما 
امیـــر، لیگ پرتغال و باشـــگاه ماریتیمو 
را برای ادامه فوتبال خود انتخاب کرد. 
حالا حســـین پورحمیدی با پایان فصل 
نقـــل و انتقالات و البته امضای قرارداد 
عابدزاده بـــا ماریتیمـــو، می تواند نفس 

راحتی بکشـــد.
درباره پورحمیدی می گویند دروازه بان 

خوبـــی اســـت امـــا فقـــط بـــرای تیم های 
متوســـط. او حداقل در هفته های اخیر 
نشـــان داده کـــه نمی تواند صد درصد و 
در بازی هـــای بزرگ روی توانایی هایش 
حســـاب کـــرد. هـــر چنـــد عملکـــرد 
فوق العـــاده پورحمیـــدی در فصـــل قبل 
غیـــر قابل انـــکار اســـت امـــا در تراکتور، 
نکته ویژه ای از او ندیده ایم. شـــاید هم 
نگرانـــی بابت از دســـت دادن موقعیت 
و مذاکـــره تراکتـــور بـــا دروازه بان هایـــی 
نظیـــر عابـــدزاده هـــم باعـــث شـــده بـــود 
تـــا پورحمیدی با اســـترس درون دروازه 
بایســـتد و آن مهـــره مـــورد نظـــر خمس 
نباشـــد. بنابرایـــن تراکتـــور می توانـــد از 
حـــالا بـــه جـــای یـــک دروازه بان نگـــران، 
یک گلر مؤثر داشـــته باشـــد، به شرطی 
کـــه پورحمیـــدی نقـــاط ضعـــف خـــود را 
برطـــرف و خواســـته های خمـــس را در 

زمیـــن پیـــاده کند.

محمد قریشی:

 ریسک دریبل زدن را قبول می کنم

محمد قریشــی کاپیتان تیم فوتبال ذوب آهن از جمله مدافعانی اســت که 
علاقه خاصی به حرکات انفرادی در قلب خط دفاعی شان دارد: »در بعضی 
از بازی هــا تــلاش می کنــم بــه فــاز هجومــی تیــم کمک کــرده و از خــط دفاع 
شــروع بــه دریبــل می کنــم. آقای ربیعــی هم اجازه حضــور مدافعــان در فاز 
هجومــی را بســته بــه شــرایط و نــوع بازی می دهــد. من هم ریســک دریبل 

زدن را قبــول می کنــم تــا پرتعدادتر در حمله ظاهر شــویم.«

علی کاظم

با مس قرارداد داشت اما به الزورا رفت

باشــگاه الزورا عراق دیروز خبر از جذب علی کاظم مدافع 22 ســاله و جوان 
فصــل پیــش تیــم نیــروی هوایــی این کشــور را داد. او حدود یک مــاه قبل با 
حضــور در تهــران و بعــد از شــرکت در تســت های پزشــکی ایفمــارک با مس 
رفســنجان قــرارداد همــکاری بســت، اما بعــد از مدتی کوتاه با بازگشــت به 
عــراق به مســئولان باشــگاه مس اعلام کــرد به دلایل خانوادگــی نمی تواند 

در ایــران به فوتبالــش ادامه بدهد.

 ساکت الهامی

پست حمایتی برای سرمربی

مس رفسنجان اگرچه شروع خوبی در لیگ برتر نداشته، اما به نظر می رسد 
اتحاد خوبی میان اعضای این تیم وجود دارد. پســت اینســتاگرامی محســن 
آذربــاد و اشــتراک گذاری دســته جمعی آن توســط اعضــای تیم و البته پاســخ 
ســاکت الهامــی بــه کاپیتــان تیمــش بــا عبــارت »درســتش می کنیم محســن 
جــان« نشــان از جــو خــوب در اردوی مــس و انگیــزه اعضــای ایــن تیــم بــرای 

جبــران هفته های گذشــته دارد.

نیکادل اسدی 
روزنامه نگار
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سعید دقیقی، سرمربی موفق شمس آذر 
دربــاره گفت وگــوی اخیــر خــود پیرامــون 
اســتقلال توضیــح دوباره ای می دهــد: »از 
صحبت هــای مــن در برنامــه فوتبــال برتر 
برداشــت غلــط شــد. مــن هــم مشــکلات 
اســتقلال را می دانــم. موضوعات مختلف 
بــه جــا مانــده از ســال های گذشــته کار را 
هــم برای کادرفنی و هم مدیریت ســخت 
می کنــد. اگــر باعــث ناراحتــی هــواداران 
اســتقلال شــدم عــذر می خواهــم. آرزوی 
موفقیــت بــرای باشــگاه بــزرگ اســتقلال 
دارم. قطعــاً افزایــش نمایه هــای فوتبــال 
ملــی کشــور بــا ارتقــای باشــگاه های بزرگ 

و پــر هــوادار فوتبــال شــدنی اســت. مــن 
جــدا از علاقــه بــه مردم اســتانم و باشــگاه 
شــمس آذر و افتخــار به همراهی باشــگاه 
تراکتور و محبت همیشگی عزیزان آذری، 
تعلقــات رنگــی ام در دوران جوانــی کــه در 
مصاحبه هایــم مشــخص اســت بــه رنگ 
آبــی اســت و شــاید همین حــس تعلق در 
صحبت هایم تأثیرگذار بود.« او با اشاره به 
حضور جواد نکونام روی نیمکت استقلال 
می گویــد: »جــواد نکونــام برای من بســیار 
قابل احترام و از مفاخر تاریخ فوتبال ایران 
است و با همه مشکلات تا به امروز نتایج 
خوبی گرفته است. ایشان بسیار پرتلاش 

و مایــه افتخار فوتبال ملی ایران هســتند. 
امیــدوارم بــا رفــع موانــع و هــم افزایــی 
کادرفنی و مدیریتی در ادامه مسیر موفق 
باشــند. اعتقــاد دارم باشــگاه اســتقلال با 
توجــه بــه مشــکلات مالــی بــه جا مانــده و 
ساختار اداری نامناسب و تراز مالی منفی 
و از دســت دادن بازیکنان با کیفیت مثل 
قایــدی و محبــی نیــاز بــه تقویــت دارد. 
ارتبــاط مناســب فی مابین ســاختار اداری 
و مدیریتــی باشــگاه و کادرفنــی بــه ارتقای 
کیفــی باشــگاه اســتقلال کمــک می کنــد. 
خطیــر بــه عنــوان مدیــر کنونــی اســتقلال 
را می شناســم. او مدیــر توانمنــدی اســت 

و در میــان مــدت قطعــاً کمــک حــال ایــن 
باشــگاه خواهــد بــود.« ســرمربی شــمس 
آذر نســبت به موضع همــکار خود در تیم 
اســتقلال گلایــه دارد: »از دوســت عزیــزم 
آقای نوازی انتظار بیشــتری داشــتم. البته 
مــن او را می شناســم و فوق العــاده خــوش 
قلب و مهربان است و البته قطعاً تعصب 
او بــه تیمــش ســتودنی اســت. شــاید هم 
درســت گفته باشــد من و بازیکنانم هنوز 
هیــچ چیــز نیســتیم و تــلاش می کنیــم بــا 
همــت عالــی و میل خواســتن بــدون غرور 
بــا همــه کاســتی ها و مشــکلات از هیچ به 

بالاترین هــا برســیم.«

امیر عابدزاده که 
مورد توجه تراکتور 
بود، لیگ پرتغال و 
باشگاه ماریتیمو را 
برای ادامه فوتبال 
خود انتخاب کرد. حالا 
حسین پورحمیدی 
با پایان فصل نقل 
و انتقالات و البته 
امضای قرارداد 
عابدزاده با ماریتیمو، 
می تواند نفس راحتی 
بکشد

 zسوژه

عقب نشینی سرمربی شمس آذر، بعد از انتقادها
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لترناتیو ندارد! پورحمیدی دیگر آ


